

and it is good to hear that he is producing an account of these local tribes, which, though known to Europeans for some hundreds of years, have never yet been exhaustively studied.

So far as linguistics are concerned, it might be pointed out that Sobo, which is the anglicized form of Uzobo, and Isoko (or Igabo) are two dialects of a branch of the Edo language, which includes also Bini, Esa, and Kukuruku, and has been thoroughly dealt with in Mr. Northcote Thomas's books.

Ishekiri (or Itshekiri)—better known under its conventionalized name of Jekri—is a dialect of Yoruba. Ijô, as Mr. Welch observes, is 'quite distinct'—and is, in fact, very different from all other Nigerian languages.

The only classification of Southern Nigerian tribes, which has, so far as I know, yet been carried out, is that contained in my *Peoples of Southern Nigeria*, particularly vol. IV, ch. 3. For want of a better criterion this was mainly based on language, but fortunately it appears from the anthropometrical investigation, on which I am now engaged, that few modifications will be necessary.

It seems however that the Eastern Ijô (or Kalabari) are quite distinct physically from the western section who dwell near the Edo-speaking peoples, with whom they have much in common. In this latter region there has evidently been a considerable Sobo admixture, while there is probably some truth in the local tradition of a Bini settlement near Brass, referred to on page 318 of vol I of *The Peoples of Southern Nigeria*.

On the other hand, the physical characters of the Yoruba and Edo are sufficiently similar to make it difficult to determine, until all the figures have been worked out, the exact position of the Jekri between the two groups, but there is no doubt that these have so intermarried with their Sobo neighbours that in some respects they are nearer to them than to the Yoruba. Traditions of their origin from the last-named tribe are given on p. 317 of the above-mentioned book.

(Communicated by P. AMAURY TALBOT.)

Prize Competition for Books in African Languages, 1934.

Duala, Shambala and Swina have been selected as the three languages in which books written by Africans in African languages may be entered for competition next year.

The regulations will be the same as in previous years, and leaflets giving full details are available. Manuscripts must reach the offices of the Institute by October 1st, 1934.

The Council will greatly appreciate any assistance that members can give in making this competition known as widely as possible among Africans likely to be interested.

Vernacular Periodicals. No. 14. Muleedi ("Lehrer").

Eine seit September 1930 in der Duala-Sprache erscheinende Monatszeitschrift. Herausgeber: Rev. C. J. Bender, Soppo-Buea. Die Zeitschrift ist als ein Hilfsmittel zur Fortbildung der eingeborenen Lehrer und Evangelisten gedacht. Ihr Inhalt besteht demzufolge hauptsächlich aus exegetischen Erklärungen biblischer Texte, homiletischen Anweisungen sowie allgemeinen Nachrichten über den Stand der Arbeit. Die meisten Aufsätze sind vom Herausgeber selbst geschrieben, doch liefern auch andere Missionare sowie eingeborene Lehrer und Evangelisten Beiträge.

Der Herausgeber ist schon seit drei Jahrzehnten als Missionar unter dem Duala-Stamm im Duala- und Viktoria-Bezirk tätig und hat sich eine gründliche Kenntnis der Duala-Sprache angeeignet.

Muleedi erscheint in einer Auflage von 75 Exemplaren, Druck (Vervielfältigung) und Versand in Soppo P. O. Buea-Kamerun.

(Communicated by I. SIEBER.)

Internationaler Kongress für Anthropologie und Ethnologie.

Die Bemühungen des Royal Anthropological Institute in London, den vor dem Weltkrieg bestehenden 'Congrès international d'Anthropologie et d'Archéologie préhistoriques' auf vollkommen internationaler Grundlage erneut einzurichten, führte auf einer im Mai 1931 nach Bern einberufenen Konferenz der Prähistoriker zur Gründung eines 'Congrès international des Sciences préhistoriques et protohistoriques', der erstmalig im August 1932 in London stattgefunden hat. Die dadurch sich ergebende und viel erörterte Frage, ob für die beiden verbleibenden Wissenschaften der physischen Anthropologie und der Ethnologie ein gemeinsamer Kongress oder ebenfalls getrennte Kongresse eingerichtet werden sollten, wurde auf einer vom Royal Anthropological Institute nach Basel einberufenen, von 24 Anthropologen und Ethnologen aus neun europäischen Ländern besuchten Konferenz im April 1933 dahin entschieden, dass ein 'Congrès international des Sciences anthropologiques et ethnologiques' begründet wurde, der ebenfalls alle vier Jahre tagen soll. Ausschlaggebend für die Begründung eines für beide Wissenschaften gemeinsamen Kongresses waren vor allem praktische Gesichtspunkte. Für jede der beiden Wissenschaften sollen jeweils die notwendigen Sektionen eingerichtet werden. Im übrigen entspricht die Satzung sinngemäß der des Internationalen Prähistoriker-Kongresses, auch hinsichtlich der Leitung durch einen permanenten Rat, der sich aus Vertretern der verschiedenen Länder zusammensetzt. Als Zeitpunkt des ersten Kongresses wurde der Sommer 1934 bestimmt; auf Einladung des Royal Anthropological Institute wird er in England stattfinden. Der zweite Kongress soll 1938 abgehalten werden. Da im Jahre 1936 der zweite internationale Prähistoriker-